
Čaputová: „Matovič nás stavia pred falošnú
dilemu, keď hovorí, že buď bude plošné
testovanie, alebo lockdown. Mal by odovzdať
manažovanie koronakrízy“
- CZ24 News | 7. prosince 2020

SLOVENSKO: Prezidentka SR Zuzana Čaputová v pondelok v rozhovore pre rádio Expres
kritizovala vládu a najmä premiéra Igora Matoviča kvôli chaotickým opatreniam v boji s
pandémiou koronavírusu

„Je to tak, ako to aj vníma množstvo občanov. Chýba nám plán, chýba nám jasný postup krokov
a čelíme chaosu. Je mi to veľmi ľúto, pokiaľ sú ako keby vazalmi tej situácie deti, ktoré už vyše
sedem mesiacov neboli v škole,“ vyhlásila v pondelok Zuzana Čaputová.

Čaputová sa takto vyjadrila aj v súvislosti s návratom študentov do škôl. Upozornila najmä na platnú
povinnú školskú dochádzku a právo na vzdelanie zakotvené v Ústave SR. „Nemôžeme to podmieniť
všeličím, pretože prístup ku vzdelaniu je ústavné právo.“ Podľa nej treba nájsť balans medzi právom
na vzdelanie a právom na ochranu zdravia a životov.

Hlava štátu uviedla, že si uvedomuje, že riešenie pandémie koronavírusu je extrémne náročné, no
skritizovala nejasnosť a časté zmeny v pravidlách. Doplnila, že vníma „obrovský tlak“ verejnosti aj na
jej osobu, aby napäté situácia, ako napríklad uplynulý víkend v súvislosti s pendlermi, vyriešila.
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Prosby o výmenu vlády

Prezidentke údajne chodia podnety „na škále od vyhrážok až po prosby o výmenu vlády“. „Čo
samozrejme nie je možné. Tieto kompetencie jednoducho prezident SR nemá. To, čo môžem, je
otvorene pomenúvať situáciu.“

„Uvedomujem si, že množstvo ministrov v tej vláde robí dobrú robotu, že sa snažia tú situáciu riešiť.
Nikomu nemožno uprieť snahu, lenže snaha niekedy nestačí. My potrebujeme veľmi jasný
plán a nie chaos. Potrebujeme upokojovať, a nie strašiť, potrebujeme motivovať ľudí a nie
vyhrážať sa im. Potrebujeme, aby s nami spolupracovali a nie sa navzájom obviňovať.“

Falošná dilema

Čaputová povedala, že premiér Matovič vytvára „falošnú dilemu“, keď pred verejnosť
predstupuje s tým, že bude buď povinné plošné testovanie alebo lockdown. „Takto tá situácia
naozaj nestojí,“ myslí si.

Vyzvala ku tomu, aby sa opatrenia prijímali viac na základe faktov a odporúčaní odborníkov. Hovorila
najmä o zvýšení dostupnosti testovania na dobrovoľnej báze či o navýšení kapacít na trasovanie
kontaktov pozitívne testovaných osôb.

„Veľmi citlivo vnímam to , ako to dopadá na ľudí. My tu čelíme nie len pandemickej kríze, ale aj kríze
v zdravotníctve, školstve, ekonomickým a sociálnym dopadom. Ľudia zažívajú reálnu chudobu. Veľké
percento ľudí robí kompromisy pri kúpe jedla. To sú neuveriteľné veci,“ upozorňuje prezidentka.

Len my riešime premiéra a vzťahy v koalícii

Dokonca navrhla, aby premiér Igor Matovič prenechal riešenie agendy okolo koronavírusu
inému členovi vlády. Takýto model podľa nej funguje vo viacerých krajinách.

„Zároveň by to znamenalo, že pán premiér by mal čas venovať sa dôležitej premiérskej agende ako je
napríklad riešenie dopadov krízy. Máme tu unikátnu príležitosť vo forme Fondu obnovy. Nehovoriac
o tom, že treba menežovať vzťahy v koalícii.

„Celý svet rieši covid a my riešime premiéra a vzťahy v koalícii,“ posťažovala si prezidentka.

Hlava štátu nateraz neuvažuje o tom, že by vyzvala vládu Igora Matoviča k rekonštrukcii. „Verím a
dúfam, že vláda okrem riešenia pandémie vníma celý kontext spoločenskej situácie a zvažuje všetky
možnosti,“ povedala.

Prezidentka sa dá zaočkovať proti covid-19

Zuzana Čaputová deklarovala, že ak bude k dispozícii vakcína na koronavírus, osobne sa dá
zaočkovať. Dodala, že očkovanie vníma ako „jediné svetlo na konci tunela“ v spojitosti s pandémiou.

„Rešpektujem aj isté, niektorým ľuďom sa s tým spájajú obavy.“ To, že minister zdravotníctva
nedávno hovoril o fonde na odškodňovanie prípadných postihnutých v rámci očkovania, označila
prezidentka za „zaujímavý signál“. „V každom prípade, myslím, že bude dobré ak potom vedecké
autority prehovoria o tom, aké kvality, aký dopad, aké očakávania s tým môžu byť spojené.“



Ak parlament zvolí za špeciálneho prokurátora Lipšica, Čaputová to bude
rešpektovať

Ak NR SR zvolí do funkcie špeciálneho prokurátora Daniela Lipšica, prezidentka SR Zuzana
Čaputová bude takúto voľbu rešpektovať. Prezidentka v minulosti vzhľadom na politickú minulosť
Daniela Lipšica verejne avizovala, že by ho v prípade zvolenia do funkcie generálneho prokurátora
nevymenovala. Keďže v prípade voľby špeciálneho prokurátora nemá prezidentka menovaciu
právomoc, Čaputová avizuje, že bude rešpektovať výsledok hlasovania NR SR.

Čaputová vo štvrtok 10. decembra o 10:00 vymenuje do funkcie generálneho prokurátora Maroša
Žilinku. V tejto súvislosti uviedla, že voči jeho osobe nemá žiadne pochybnosti. „Myslím si, že spĺňa
všetky predpoklady a požiadavky, nemám žiadne výhrady, ktoré by som v zmysle judikatúry
ústavného súdu mohla uplatniť v prípade, ak by som ich existenciu videla,“ povedala hlava štátu.

Čaputová dúfa, že Žilinka vo svojej novej funkcii nesklame. Vníma ho ako šikovného, hodnotovo
konzistentného prokurátora. Dodala, že generálny prokurátor má v kompetenciách aj vnútornú
očistu prokuratúry.

„Generálny prokurátor má v našom systéme pomerne silné postavenie. Má aj silnú právomoc pokiaľ
ide o disciplinárnu zodpovednosť prokurátorov. To znamená, že vnútorná očista tohto orgánu je
možná aj z iniciatívy generálneho prokurátora,“ uviedla Čaputová.

Bude podľa nej dobré, ak by systémové zmeny v prokuratúre pokračovali aj na zákonnej úrovni. Rolu
generálneho prokurátora však považuje za kľúčovú z pohľadu očisty aj budovania dôvery verejnosti
smerom k prokuratúre.

Zdroj: https://www.hlavnespravy.sk/


